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Humalajärven tilalla  
Toivakassa on otettu 
ensimmäiset askeleet 
pusikoituneen vanhan 
hakamaan saamiseksi 
entiseen kuntoonsa. 

Lisäoppia ja – neuvoja 
Pekka Torppa ja Heidi 
Hakkarainen saivat, kun 
“Puustoisten perinneympä-
ristöjen monimuotoisuu-
den ja monikäytön turvaa-
minen” –hankkeen maasto-
seminaarin asiantuntijat yh-
teistuumin miettivät paikan 
päällä eri vaihtoehtoja.

– Pappani Arvo Torp-
pa on kertonut, kuinka 
ennen koko karja kulki va-
paasti pitkienkin matko-
jen päässä laitumella. Kun 
karjataloutta  tehostettiin, 
eläimet siirtyivät pellolle 
lähelle tilaa, samalla van-
hat hakamaat pääsivät kuin 
huomaamatta häviämään, 
Pekka Torppa harmittelee.

Tilan vanhoista karja-
asioista kiinnostunut Hei-
di-emäntä on yli 50 vuotta 
vanhasta ilmakuvasta huo-
mannut, kuinka avoin mai-
sema silloin oli, ja nyt ry-
teköitynyt hakamaa  avoin 
haka. Samaan on tarkoitus 

pienin askelin päästä nyt 
aloitetulla työllä.

– Minua on jo pitempään 
vaivannut leppäpöheikkö ja 
ajattelimme, että hiehot 
hoitaisivat sen laiduntamal-
la entiseen kuntoon, mutta 
nyt olemme huomanneet, 
että se ei yksin riitä, ja alka-
vat taidot loppua, mitä pi-
täisi tehdä. 

ProAgrian maitotilaneu-
voja Päivi Pasanen in-
nosti, että nyt kannattaisi 
lähteä mukaan, että hank-
keen avulla saisimme paras-
ta mahdollista tietoa. Hän 
myös kertoi mahdollisuu-
desta hakea tukea perinne-
biotoopin hoitoon. Asia on 
vielä sen verran vieras, että 
uskon monen viljelijän  in-
nostuvan asiasta, kun tieto 
leviää. Ja ainakin se on vielä 
uutta, että myös vaikka ky-
läyhdistykset tai maamies-
seurat voivat hakea tukea, 
ja kunnostaa kylän keskeisiä 
alueita, Heidi Hakkarainen 
pohtii leppäryteikön laidal-
la.

Hanke  
avuksi 

Alan hankkeen maasto-
seminaari pidettiin Selän-
pohjan koulutuskeskukses-
sa Kivisuolla. Kolmisen-
kymmentä alan asiantunti-

jaa, joukossa liki kymme-
nen viljelijää, käänsivät ja 
väänsivät esimerkein asiaa 
kahden päivän ajan. Huma-
lajärven tilan ohella tutus-
tumiskohteina olivat muun 
muassa Partalan tila Taka–
Ikolassa, Haapalehdon tila 
Kivisuolla ja uudet pienet 
luonnonsuojelualueet Ru-
talahdessa Hiekkolan ja Jus-
silan mailla. Kussakin koh-
teessa annettiin yksityis-
kohtaisiakin neuvoja alueit-
ten hoitoon ja samalla ke-
rättiin kokemuksia.

Humalajärven tilan ry-
teköityneen hakamaan hoi-
dossa neuvottiin parin heh-
taarin hakamaa maisema-
harventamaan niin, että 
muodostuu pieniä aukkoja 

ja mosaiikkimainen raken-
ne. 

Lahot puut luonnolli-
sesti kehotettiin luonnon 
monimuotoisuuden vuoksi 
säästämään, mutta harmaa-
leppää harventamaan rei-
lustikin, samoin poistamaan 
nuoret koivut, pihlajat ja 
kuuset. Kaikki hakkutäh-
teet on joko kerättävä pois 
maaperää lannoittamasta, 
tai poltettava paikalla. 

Kun vanha hakamaa näin 
saa valoa, maaperän sie-
menpankki herää eloon, ja 
vanhat, sille tyypilliset kas-
vit lähtevät kasvuun. Kun 
syötävää kertyy, myös kar-
ja innostuu liikkumaan alu-
eella paremmin ja kunnos-
taa samalla hakaa.

Lepikkopusikosta  
hoidetuksi hakamaaksi

Tilan nuoret hiehot kuuntelivat korvat höröllä, mitä heidän kesälaitumelleen kaavailtiin ja minkälainen urakka heillä olisi sen hoidossa.

Humalajärven lypsykarjatilan emäntä Heidi Hakkarainen (kuvassa kesk.) 
halusi asiantuntijoitten antavan selviä ohjeita, miten ryteköitynyt lehmi-
haka saataisiin entiseen kuntoonsa. 

UURAINEN

Uuraisten seurakun-
nan heikkoa talou-
dellista tilannetta 
pyritään korjaamaan 
omaisuutta myymällä.
Myös henkilöstöme-
noissa on säästetty.

Uuraisten kirkkoneuvosto 
esitti eilen illalla kirkko-
valtuustolle, että se panee 
myyntiin  Akonniemen lei-
rikeskuksen, 3.5 hehtaarin 
tontteineen, sekä Marjo-
niemen alueelta yhdeksän 
AP-tonttia, jotka osa ovat 
omarantaisia. Lisäksi myytä-
viksi esitetettiin kaksi tont-
tia Niinijärven rannalta.

Samalla esitettiin, että 
valtuusto päättää myydä 

myös kirkkoherranviraston 
1,9 hehtaarin tontteineen.

Ennen eilisiltaista ko-
kousta kirkkoherra Antti 
Heinola uskoi Akonnie-
men myynnin aiheuttavan 
eniten keskustelua.

– Aikataulu on vielä 
avoin ja luonnollisesti riip-
puu uuden seurakuntatalon 
rakennusaikataulusta.

– Omakotitonteista olen 
saanut jo useita kyselyjä, 
niiden myynnin uskon ole-
van lähes varmaa, Heinola 
sanoo.

Vaikka tilanteesta huoli-
matta Antti Heinola on toi-
veikas.

– Uskon kuitenkin, että 
meillä on jo vuonna 2013 
lähes velaton uusi seura-
kunta- ja virastotalo, HL

Leirikeskus ja 
virasto myyntiin 
Uuraisilla

UURAINEN

Uuraisten kunnanhal-
litus päätti maanantain 
kokouksessa ehdottaa 
valtuustolle, että hal-
lintojohtajan virkaan 
valitaan hallintotie-
teen kandidaatti  Salla 
Saari Tampereelta.

Keskustelun aikana Pek-
ka Vääräsmäki esitti, että 
hallintojohtajan virkaan va-
litaan Eino Nissinen. Ää-
nestyksen jälkeen hallitus 
päätti esittää virkaan Saarta 
äänin 6-1.

Hausjärvelle hallinto-
johtajaksi lähteneen Alek-
si Heikkilän seuraajaksi 

haki haki 28 henkilöä, jois-
ta haastatteluihin kutsuttiin 
Jenni Kuitunen, Merja Mä-
kinen, Jyri Nikander, Eino 
Nissinen, Arja Pursiainen ja 
Salla Saari.

Haastattelut suoritet-
tiin 9.8. Salli Saarta suosit-
telemaan päätyneet haas-
tattelijat olivat valtuuston 
puheenjohtaja Toimi Kan-
kaanniemi, kunnanhalli-
tuksen puheenjohtaja Liisa 
Stenman-Kässi,  hallituk-
sen varapuheenjohtaja Pir-
jo Käpylä, valtuuston vara-
puheenjohtaja Jarkko Leh-
tovirta, henkilöstön edus-
tajana  Maija Hyvärinen ja 
kunnanjohtaja Sirpa Rautio. 
HL

Salla Saaresta 
hallintojohtaja

Onko melkein 30-vuotiaan Akonniemen leirikeskuksen myynti pelastus-
rengas Uuraisten seurakunnan taloudelle.

”Kun vanha hakamaa näin saa valoa, maaperän siemenpankki herää eloon.”


